
Spodbudni rezultati ob
razreševanju resnih problemov

V prostorih naše skupščine je bil 2. no-
vembra razgovor širšega družbenopolitične-
ga aktiva Ljubljane (pripravila ga je MK
SZDL) s podpredsednikom ZIS Janezom
Zemljaričem.

V vsakodnevnem delu in življenju se vse
preveč »ustavljamo« pri problemih našega
družbenoekonomskega razvoja, ob tem pa
radi pozabljamo na doseženo, je v širšem
uvodu dejal Janez Zemljarič. Rezultati le-
tošnjega leta pa nam že dajejo spodbude in
potrjujejo, da smo se uresničevanja dolgoro-

čnega programa ekonomske stabilizacije loti-
li pravilno.

Industrijska proizvodnja se je letos po-
večala za 5 odstotkov (v primerjavi z lanskim
letom), prvič po več letih se je povečala pro-
duktivnost — za 1,6 odstotka, izvoz je večji
za 6-odstotkov (od tega na razvita zahodna
tržišča celo za 24 odstotkov), devizni priliv
se izboljšuje (lani je bil presežek tekoče
devizne bilance večji za 150 milijonov, letos
kar za 700 milijonov dolarjev), za polovico
so manjši kratkoročni krediti, odplačanih je
že 3,5 milijarde dolarjev dolga.

Ta prizadevanja se morajo nadaljevati, ob
tem pa je posebno prednostno skrb treba
namenjati kvalitetnim in večjim serijam in to
ne samo takrat ko izvažamo temveč tudi za
potrebe domačega trga. Tu imamo še veliko
rezerve. Po prvih ocenah, bo OZD ostalo v
letu 1985 približno toliko deviznih sredstev
kot letos (46 odstotkov), sicer pa si prizade-
vajo, da bodo pogoji gospodarjenja znani
čimpreje, vendar je to v veliki meri odvisno
od pogajanj z mednarodnim monetarnim
fondom in bančnimi institucijami, saj priča-
kujemo, da bodo podprli naša prizadevanja,
da na daljši rok uredimo plačevanje obvez-
nosti do tujine.

Veliko dela pa čaka ZIS na področju nega-
tivnih tečajnih razlik (do konca leta se jih bo
nabralo za 2000 milijard dinarjev). Tečajne

razlike naj bi pokrivali tisti, ki so jih ustvari-
li, vendar pa bi nekatere prednostne dejav-
nosti reševali z nekakšrio solidarnostjo. Nič
lažja naloga pa ne bo akcija, s katero naj bi
odpravili medsebojno devizno zadolževanje
OZD, saj se v različnih oblikah pojavlja za
okrog 5 milijard terjatev. Eden izmed osred-
njih problemov pa tudi vnaprej ostaja infla-
cija, ki naj bi bila letos 55-odstotna.

Skratka, iz skoraj triurnega razgovora je
bilo moč razbrati, da z intenzivnejšim
vključevanjem uresničevanje začrtanih pro-
gramov (na področju izvoza, kvalitete in ve-
čje produktivnosti...) lahko pogumneje zre-
mo v prihodnje leto.

Ob tej priložnosti se je podpredsednik
ZIS Janez Zemljarič nekaj časa zadržal tudi v
razgovoru s predstavniki naše občine.


